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A legjobb 
hét a városban!
Az 1848-49-es forradalom és szabadságharc idején az osztrák csapatok
ostromgyűrűbe zárták, és ’49. március 30-án megtámadták erődrendszerünket. A
rohamot a hazai erők április 26-án sikerrel verték vissza, csapataink még az
ostromgyűrűt is szétzúzták. E jeles győzelemre utal minden évben a Komáromi
Napok időpontja is. Városainkban 1992. április 26-a óta rendezzük meg a
programsorozatot, amely az elmúlt több mint három évtized alatt térségünk
legnagyobb, legszínesebb programot kínáló, magas színvonalú produkciókat
felvonultató szezonnyitó fesztiváljává nőtte ki magát.

A közös testületi ülésen Dr. Molnár Attila polgármester elmondta, hogy a
Komáromi Napok az összetartozás, a barátság, a szeretet szimbóluma, hiszen
hűen tükrözi a két város együvé tartozását. Keszegh Béla, észak-komáromi
városvezető kiemelte, hogy ezt a tavasz legnagyobb fesztiválja, amely a szórakozás
mellett családi programokat, kiállításokat, előadásokat, sporteseményeket foglal
magába, megmutatva, hogy Komárom tényleg határtalanul jó város.
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Április 26-án Észak 
és Dél Komárom
képviselőtestü-
leteinek közös ünnepi
ülésével kezdetét
vette a Komáromi
napok. Az észak-
komáromi Tiszti
Pavilon dísztermében
rendezett ülésen
került sor az idei
Díszpolgári kitüntető
címek, valamint a Pro
Urbe és a Polgár-
mesteri-díjak
átadására is. ÁPRILIS 26-ÁN ÉSZAK- ÉS DÉL KOMÁROM KÉPVISELŐ-TESTÜLETEINEK KÖZÖS

ÜNNEPI ÜLÉSÉVEL KEZDETÉT VETTE A KOMÁROMI NAPOK. (FOTÓ: TÓTH ANIKÓ)

Az ülésen dr. Molnár Attila
polgármester és dr. Baksa-Ströcker
Renáta adták át a délkomáromi
kitüntetetteknek a Díszpolgári
kitüntető címet, a Pro Urbe
elismeréseket és a Polgármesteri
díjakat.

Komárom Város Önkormányzat
Képviselő-testülete 2024. évben
Komárom Város posztumusz
Díszpolgári címet adományozott
városunk korábbi polgár-mestere,
Zatykó János számára. Szintén
Díszpolgár kitüntető címet
adományoztak Hornig
Rudolfnénak, Komárom korábbi
alpolgármesterének. 





Észak-Komárom városvezetése Polgármesteri díjban
részesítette Bödők Gergely történészt, a Kikötő Polgári
Szalon beszélgetőestjeinek szervező műsorvezetőjét, Jana
Mačicovát, a Komáromi Regionális Művelődési Központ
szakdolgozóját, Szabó Csekei Tímeát, a Duna Menti
Múzeum művészettörténészét, Dávid Štumpf animációs
filmrendezőt és Várady Kornélia iskolaigazgatót, az
örsújfalui ÉS?! Színház vezetőjét-rendezőjét és ezen
városrész kulturális életének szervezőjét. Pro Urbe-díjat
vehetett át Ľudovít Gallovich, a helyi Dunaj folklóregyüttes
volt művészeti vezetője és koreográfusa, és RNDr. Holczhei
Árpád, a Selye János Gimnázium nyugalmazott tanára. 

A testület In memoriam Pro Urbe-díjat ítélt meg Alapy
Gáspárnak, Dél-Komárom első polgármesterének.

A Komárom Város Díszpolgára kitüntető cím ez évben
Miroslav Jaška magiszterhez, a komáromi kórház
igazgatójához került.

Komárom Városért Emlékérmet (Pro Urbe) vehetett át
Nagy Attila Ákos református lelkész, aki 2011 óta vezeti a
szőnyi gyülekezetet, Számadó Emese, a Komáromi Klapka
György Múzeum, Brigetio Öröksége Látogatóközpont
igazgatója, Dr. Szakál Imre Ignác, a Komáromi Selye János
kórház orvos-igazgatója is, Horváth István, a Magyar
Máltai Szeretetszolgálat Komáromi Csoportjának vezetője,
valamint a Dikász Lászlóné vezette, az idén 25 éves
fennállását ünneplő Őszirózsa Nyugdíjas Klub. Komárom
Város Polgármesteri díját vehette át Keller Tiborné, aki 9
évesen élte át a felvidéki kitelepítést, a 2013-ban Gregor
Zoltán vezetésével alakult Brigetio Kerékpáros
Sportegyesület, továbbá Dr. Zsikla György által elnökölt a
Komáromi Önkéntes Tűzoltó Egyesület.

A FOTÓN (BALRÓL JOBBRA AZ IDEI DÉL-KOMÁROMI DÍJAZOTTAK: ZATYKÓ GABRIELLA, AKI ÉDESAPJA ZATYKÓ JÁNOS DÍSZPOLGÁRI KITÜNTETŐ CÍMÉT VETTE
ÁT, ŐSZIRÓZSA NYUGDÍJAS KLUB - DIKÁSZ LÁSZLÓNÉ,  HORVÁTH ISTVÁN, A MAGYAR MÁLTAI SZERETETSZOLGÁLAT KOMÁROMI CSOPORTJÁNAK VEZETŐJE,

KELLER TIBORNÉ, DR. SZAKÁL IMRE IGNÁC, A KOMÁROMI SELYE JÁNOS KÓRHÁZ ORVOS-IGAZGATÓJA, HORNIG RUDOLFNÉ, KOMÁROM KORÁBBI
ALPOLGÁRMESTERE, SZÁMADÓ EMESE, A KLAPKA GYÖRGY MÚZEUM IGAZGATÓJA, NAGY ATTILA ÁKOS REFORMÁTUS LELKÉSZ, DR. ZSIKLA GYÖRGY, A

KOMÁROMI ÖNKÉNTES TŰZOLTÓ EGYESÜLET ELNÖKE, VALAMINT GREGOR ZOLTÁN, A BRIGETIO KERÉKPÁROS SPORTEGYESÜLET ELNÖKE. A HÁTTÉRBEN
(BALRÓL-JOBBRA: CZITA JÁNOS ALPOLÁRMESTER,  DR. KREFT-HORVÁTH LORÁND ALPOLGÁRMESTER, DR. MOLNÁR ATTILA POLGÁRMESTER ÉS VAJDA BENCE

ALPOLGÁRMESTER) (FOTÓ: TÓTH ANIKÓ)

6





A Komáromi Napok szórakoztató programjai a Jókai
ligetben zajlottak, ahol a nagyszínpadon esténként ismert
hazai sztárok léptek fel, az első napon itt volt Dolly,
Caramel és az Ocho Macho, őket követte 
a Margaret Island, a Republic, de zenélt a Mystery Gang, a
Road, Herczog Ricsi, Peter Sramek, Kunu Márió, a P. Mobil,
a Beatrice, Hevesi Tamás és Szulák Andrea, illetve idén
először a komáromi Past Vibes Brass Streetband és a
Joulence is. Tribute zenekarok szólaltatták meg az Abba,
Rolling Stones, a Beatles, a Queen és a Hungária mindenki
által jól ismert örökzöld slágereit. Az egy hét alatt olyan
dj-k keverték a zenéket, mint Dj Bóli, Rico és Miss Mood,
Django, Dj Sterbinszky x Mynea, vagy épp Adam Ajkay.

A Komáromi Napok ékes bizonyíték arra, hogy ez 
a tavaszindító fesztivál a komáromiaknak és 
a komáromiakról szól, így a Miénk a színpad! részeként
fellépési lehetőséget kaptak a helyi óvodai, iskolai
csoportok és szervezetek egyaránt. Koncertezett még
Zsapka Attila, az Elektron Band, táncoltak a Garabonciás
tagjai és megemlékeztek városunk nagy mesemondójáról,
Jókai Mórról is, aki 120 évvel ezelőtt, 1904. május 5-én
hunyt el. Az alkalomból a Magyarock Dalszínház mutatta
be az „A sorsod bármerre kísér, a hazád örökre benned él”
című gálaműsorát. 16

JÓKAI 120 - ÚJ GÁLAMŰSORT MUTATOTT BE 
A MAGYAROCK DALSZÍNHÁZ (FOTÓ: VISZLÓ BALÁZS)
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SZÍNPADON A GARABONCIÁS (FOTÓ: TÓTH ANIKÓ)

A MEGNYITÓN EZÚTTAL IS KOMÁROM VÁROS EGRESSY
FÚVÓSZENEKARA JÁTSZOTT (FOTÓ: TÓTH ANIKÓ)



A kisszínpadon elsősorban gyermekeknek szóló
előadások váltották egymást péntektől szerdáig. Volt
pantomim, bohóc műsor, előadás a Kemence és a Bábuci
bábosaitól, Így tedd rá! Foglalkozás Jastyúrné Polgár
Zsókával, míg Kiss László stand up bűvész mutatványai
elvarázsolták a közönséget.

A további programok közt részt vehettünk Dr. Zacher
Gábor előadásán, az Újrakezdés. Út Komáromba című
történész konferencián, a május 1-jén tartott az Endresz
Csoport által szervezett Komáromi Áttörés
megemlékezésen, a Tengerész Emlékműnél tartott
megemlékezésen, a Zene-Barátság Fesztiválon, a Szőnyi
Petőfi Sándor Művelődési Házban, Komárom Város
Egressy Fúvószenekarának ünnepi koncertjén a
Csillagerődben, vagy épp a Magyar Lovas Színház
Komárom évadnyitó előadásán. 

A Monostori Erődben, az Igmándi erőd kőtárában 
és a Csillagerődben állandó tárlatvezetés várta 
a látogatókat. Volt számos sportesemény is így, az V.
Aranycsapat Kupa, a Nemzetközi IVV Túranap, sakktorna,
Bagi Máté nemzetközi mesterrel, a Brigetio Kerékpáros
teljesítménytúra, a Komáromi Labdarúgó Csillagainak
találkozója és a Szasza Emléktorna 
a Czibor Zoltán Városi Sporttelepen, és persze idén sem
maradt el a Komárom- Komárno Nemzetközi Utcai
Futóverseny sem. És végül, de nem utolsó sorban ismét
sporttörténelmet írtunk, hiszen újra OB1 bajnok lett az
SZPK-Sárosi Optika Komárom!

Ez a hat nap is azt bizonyította, hogy Komárom valóban
határtalanul jó!
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ISMÉT SPORTTÖRTÉNELMET ÍRTUNK, ÚJRA OB1 BAJNOK LETT 
AZ SZPK-SÁROSI OPTIKA KOMÁROM! (FOTÓ: VISZLÓ BALÁZS)
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TÖBB MINT 1000-EN NEVEZTEK 
AZ IDEI FUTÓVERSENRE (FOTÓ: VISZLÓ BALÁZS) Szinak Evelyn



A KÖZTÁRSASÁGI ELNÖK JÚNIUS 9-RE TŰZTE KI AZ EURÓPAI PARLAMENT TAGJAI, 
A HELYI ÖNKORMÁNYZATI KÉPVISELŐK ÉS POLGÁRMESTEREK, VALAMINT A NEMZETI-
SÉGI ÖNKORMÁNYZATI KÉPVISELŐK ÁLTALÁNOS VÁLASZTÁSÁT, AMELYET IDÉN ELŐ-
SZÖR BONYOLÍTANAK LE KÖZÖS ELJÁRÁSBAN.

A részletekről Dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyzőt
kérdeztük, aki elmondta, hogy a választásokon minden
választópolgár elsődlegesen a lakcíme szerinti
szavazókörben szavazhat, illetve a tartózkodási helyén is
voksolhat, amennyiben 2024. február 11-ét megelőzően
tartózkodási helyet létesített, és ez a választás napján még
érvényes. Az erre vonatkozó átjelentkezési kérelmét
benyújthatja online és papír alapon személyesen, vagy
meghatalmazott útján bármely helyi választási irodában
legkésőbb 2024. május 31-én 16 óráig. Ha olyan településre
jelentkezik át a választópolgár, ahol nincs bejelentett
tartózkodási helye (melyet 2024. február 11-je előtt jelentett
be), akkor átjelentkezéssel csak az Európai Parlamenti
képviselő választáson szavazhat, de a polgármesterek és
önkormányzati képviselők választásán nem.

-Aki egészségi állapota miatt nem tud az NVI által küldött
értesítőben szereplő szavazóhelyiségben szavazni,
mozgóurnát kérhet, melyet a Szavazatszámláló Bizottság
két tagja visz ki a választópolgár lakóhelyére. Ezt
kérelmezheti online elektronikus azonosítás nélkül június
5-én 16. óráig, online ügyfélkapus azonosítással 2024.
június 9-én, 12 óráig, levélben június 5-én, 16 óráig kell
megérkeznie, személyesen június 7-én, 10 óráig a
Komáromi Polgármesteri Hivatal Anyakönyvi irodájában,
írásbeli meghatalmazással rendelkező meghatalmazott
útján június 7-én, 10 óráig a választási irodához vagy
június 9-én, 12 óráig a szavazatszámláló bizottsághoz
benyújtott kérelemmel vagy írásbeli meghatalmazással
nem rendelkező kézbesítő (pl. hozzátartozó) útján június
5-én ,16 óráig a választási irodához, vagy június 9-én 12
óráig a szavazatszámláló bizottsághoz benyújtott
kérelemmel” – emelte ki a jegyző. Hozzátette, hogy
nemcsak a Szavazatszámláló Bizottságoknak nehéz a
feladatuk a közös eljárás lebonyolítása során, de a
választópolgároknak sem lesz egyszerű a szavazás,
ugyanis a nemzetiségi névjegyzékben nem szereplő
választópolgárok 4 szavazólapot kapnak: 

polgármesterit, önkormányzati képviselőit, a vármegyei
közgyűlés tagjaira vonatkozót és Európai Parlamenti
képviselőit.

Mindegyik szavazólapon egy jelöltre, illetve listára lehet
voksolni. A nemzetiségi névjegyzékben szereplő
választópolgárok 6 vagy 7 szavazólapot kapnak, az
előbbieken túl települési, területi és országos nemzetiségi
önkormányzati választásra. A települési nemzetiségi
önkormányzati képviselő választásnál legfeljebb 3 jelölt
neve mellé tehetnek X-et a választópolgárok.

-A nemzetiségi szavazólapokat zöld borítékban,
leragasztva kell az urnába tenni, a többi szavazólapot
fehér borítékban kell elhelyezni, amelyet nem kötelező
lezárni. Ennek oka, hogy a nemzetiségi szavazólapokat
nem a szavazatszámláló bizottságok számolják meg,
hanem a Városháza épületében a Helyi Választási
Bizottság. Fontos változás, hogy a választókerületek
lakosságszáma közötti több mint 20%-os eltérés
megszüntetése érdekében az alábbi utcákat áthelyezték
másik választókerületbe, illetve szavazókörbe: Beöthy
Zsolt utca, Liget köz, Munkás köz, Sport utca páros oldala
32-es számú ingatlancímtől, Táncsics Mihály utca
páratlan oldalán 27-45. szám közötti ingatlancímek,
Nagyherkály puszta, Déryné utca, Batsányi János utca,
Koppányvezér út páratlan oldalán 1-19. szám közötti
ingatlancímek” – hangsúlyozta Dr. Baksa-Ströcker Renáta.

A https://www.komarom.hu/valasztas/hvi_3_2023.pdf
linken mindenki tájékozódhat arról, hogy melyik
szavazókörben tudja leadni a szavazatait.
A jegyző kiemelte: a fenti változások miatt fontos, hogy a
szavazást megelőzően mindenki nézze meg a Nemzeti
Választási Iroda által küldött, április 19-ét megelőzően
kézbesített, értesítőt, amelyen minden fontos információ
megtalálható. Aki nem kapott értesítőt vagy elvesztette, az
a Városházán kérhet tájékoztatást.

VÁLASZTÁS 

Szinak Evelyn

2024

https://www.komarom.hu/valasztas/hvi_3_2023.pdf




A pezsgőfürdőt már a tél folyamán újra használatba
vehettek a vendégek. A fedett termálmedence tetejére
pedig új bitumenzsindely került.

-Elsősorban a fiatalokat, a tízen- és huszonéveseket
szeretnénk megszólítani a Brigetio Beach kiépítésével, ami
egy homokos plázst jelent majd a strandröplabda pálya
mellett nyugágyakkal és napernyőkkel. Tengerpart ugyan
nincs, de az élménymedence elég közel van – fogalmazott a
termálfürdő vezetője.

A jól bevált programok idén is színesítik majd a Brigetio
Gyógyfürdő nyári szezonját. A terv az, hogy hetente
kétszer lesz vízi zumba/aerobik, és csatlakozni fognak a
Strandok Éjszakájához is. A nyár két nagy sporteseménye
a labdarúgó Európa bajnokság, azt követően pedig a
párizsi nyári olimpia. Tervezik, hogy egy hatalmas
televízión keresztül a sportok iránt érdeklődők nyomon
követhetik az eseményeket strandolás közben is. Így a
látogatók nem maradnak majd le a nagyszerű
pillanatokról.

Tengerpart nincs,

DE AZ ÉLMÉNY-
MEDENCE
MINDIG KÖZEL! 
ORSZÁGOSAN MÁJUS ELSEJE A STRANDOK 
NYITÁSÁNAK TERVEZETT NAPJA, ENNEK
MEGVALÓSULÁSÁT AZONBAN DÖNTŐ RÉSZT
AZ IDŐJÁRÁS BEFOLYÁSOLJA. UGYAN 
A BRIGETIO GYÓGYFÜRDŐ EGY RÉSZE EGÉSZ
ÉVBEN A VENDÉGEK RENDELKEZÉSÉRE ÁLL, 
A SZEZONRA, A SZABADTÉRI STRAND
MEGNYITÁSÁRA ŐK IS KÉSZÜLNEK. TURI
BÁLINT ÜGYVEZETŐ ELÁRULTA, HOGY
MILYEN ÚJDONSÁGOKKAL KEDVESKEDNEK
IDÉN A HOZZÁJUK ÉRKEZŐKNEK.

-A strand nyitását az időjárástól fogjuk függővé tenni mi
is, mint a többi szabadtéri intézmény országszerte. A
szezonra készülve több felújítást sikerült befejezni az elmúlt
hónapokban. Felújítottuk a gyermekmedencéket. A
mélyebb vizű teljesen új csempét kapott, a sekélyebbnek
pedig a peremét csempéztük újra. Ebbe a medencébe kerül
egy új élményelem is, hogy mi, az legyen a gyerekeknek
meglepetés – kezdte az ügyvezető.

Turi Bálint kiemelte, hogy a Solaris Kempingben
felújították a 17 faházukat, melyek új külsőt kaptak.
Emellett teljesen megszépült a vizesblokk, új csempékkel,
zuhanyrózsákkal és mellékhelyiségekkel várják a
vendégeket. 

A padlófűtés kiépítésének köszönhetően télen is
használhatják majd a kemping lakói. Rövidesen a
kemping vizesblokkjainak tetejére napkollektorokat
helyeznek el, amelyek lehetővé teszik a környezetbarát és
energiahatékony szolgáltatás biztosítását. 
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 Előrehaladott tárgyalások folynak a Komárom-
Esztergom Megyei Népművészeti Egyesülettel, akik
hétvégeken az árnyas sétányokon saját kézműves
portékáikat kínálják a fürdőzőknek.

-Az élet minden területén megfigyelhető a drágulás, mi
azonban nem emeltünk az árainkon a tavalyihoz képest,
hiszen azt szeretnénk, hogy minél több család számára
elérhetőek legyünk, minél többen, minél gyakrabban
látogassanak el hozzánk. Emellett az önkormányzat
támogatásának köszönhetően a komáromiak 33 %-os
kedvezménnyel válthatnak belépőjegyet – emelte ki Turi
Bálint.

A Brigetio Gyógyfürdő nem csak a helyiek egyik kedvenc
helye, de előszeretettel választják a nyári hőségben az
észak-komáromiak, a környező településeken élők, illetve
a győriek, kisbériek és a tataiak is. És hogy miért ilyen
kedvelt a gyógyfürdő?

-A megye legkomplexebb ilyen jellegű intézménye
vagyunk. A szálláshelyek teljes skáláját tudjuk kínálni, a
kempingtől az apartmanokon keresztül a szállodáig.
Ugyanez elmondható a vízgyógyászatról is. A lehetséges
kezelések teljes kínálatával is rendelkezünk. 

A gyógyvizünk talán külföldön ismertebb, mint idehaza,
előszeretettel jönnek hozzánk a víz gyógyhatása miatt
Ausztriából, Cseh- és Németországból. Magyarországon
párját ritkítja az olyan kemping, ami az év 365 napján
nyitva áll. A Solaris Kempingünk pedig ilyen.
Szilveszterkor ebben a kempingben teltházzal üzemeltünk,
azaz mind a 45 férőhely foglalt volt. Húsvétkor pedig
megtelt a Thermál Kempingünk is. 

A vendégek általában a szép, parkosított környezetet
emelik ki, a hatalmas zöldfelületeket, a család- és
gyermekbarát hangulatot, a szolgáltatások széles
palettáját. Van itt étterem, büfé, palacsintázó, pizzázó,
fagylaltos. Nem is beszélve az 50 méteres feszített víztükrű
medencénkről, ami sportolásra kiválóan alkalmas, de igen
kedveltek az élményelemeink is a kettes medencében –
tudtuk meg Turi Bálinttól.

Mi sem bizonyítja jobban a Brigetio Gyógyfürdő
népszerűségét, mint az, hogy egy-egy igazán meleg nyári
napon több ezren megfordulnak náluk. Szóval elő a
fürdőruhákkal, hiszen minden adott lesz egy remek
családi programhoz a fürdőben!
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-Az első medencét, a termált, általában május közepén
nyitjuk meg, utána jön fokozatosan a többi. Az utolsó
mindig a sportmedence, mert annak a leghidegebb a vize,
nagyjából az iskolai szünet beköszöntével, június közepétől
várja ez a medencénk a fürdőzőket. Szintén ekkorra készül
el az új, 77 méteres, keresztül-kasul kanyargó csúszdánk is,
amit ugyanott találnak majd meg a vendégek, ahol a nagy
csúszdánk is van, annyi a különbség, hogy a másik oldalon
érkeznek majd le. Ezzel elsősorban a gyerekeknek
szeretnénk kedveskedni, illetve azoknak a bátor
felnőtteknek, akik szívesen kipróbálják – kezdte a
beszélgetést Varga Rita, akitől megtudtam, hogy teljesen
új dizájnt kapott az éttermük, megújultak „a pincétől a
padlásig”. 

A befogadókészség nem bővült, a rendezvényeket
továbbra is 130 főig tudják vállalni, ehhez jön még a terasz
60-80 férőhelye.

-A felújítással május elejére készültünk el, hiszen jönnek a
ballagások és az esküvőszezon. Idén kicsit kevesebb az
esküvő, mint az elmúlt években, ennek az oka a
szolgáltatások jelentős drágulása, ugyanakkor a
naptárunk szépen megtelt. Szívesen vállaljuk családi
rendezvények, születésnapok vagy céges csapatépítő
programok lebonyolítását, hiszen a WF Szabadidőparkban
ehhez minden feltétel adott – emelte ki az ügyvezető-
helyettes. Ami nem függ a nyári szezontól, az a horgász-
idény, hiszen a park tava egész évben nyitva áll a pecázást
kedvelők előtt, akik számára több versenyt is szerveznek. 

Vár  a
nyár és a  WF 

MEGSZÉPÜLT ÉTTEREMMEL ÉS ÚJ, 
77 MÉTERES CSÚSZDÁVAL KÉSZÜL 
A NYÁRRA A WF SZABADIDŐPARK!

Május 11-én volt az Aranyhal horgászverseny, ahol
aranyhalat kifogók, különdíjban részesültek. Nagyon
kedveltek az éjszakai horgászversenyeik, így erre június
29-én és augusztus 3-án egyaránt várják a pecásokat. A
nyár folyamán több tábornak is helyszínt biztosít a WF
Szabadidőpark. Az már biztos, hogy jönnek hozzájuk a
néptáncosok, emellett van egy igen népszerű saját
szervezésű táboruk, a sporttábor, amit immár 18. szezonját
éli, és ahová a 8-14 év közötti korosztályt várják. Idén két
turnus lesz, az első július 15-től, a második július 22-től.

-Tavaly a legzsúfoltabb napon 2500 vendégünk volt, többen
érkeznek hozzánk Észak-Komáromból, Győr, Mór és Tata
vonzáskörzetéből. A múlt évben vásároltunk 30 darab
nyugágyat, ami igen nagy sikert aratott a vendégeink
körében. A szezon alatt, amennyiben jó az idő, minden
szombaton és vasárnap van vízi zumba, emellett tartunk
majd WF családi napot. Ennek dátuma egyelőre
képlékeny, igyekszünk olyan napot választani, amikor
ragyogó napsütés van. Játékokkal, díjakkal és sok-sok
érdekes programmal készülünk! – mondta zárásként
Varga Rita.

14

Szinak Evelyn





JÚNIUS 7-ÉN A KOMÁROMI JÓKAI PALACSINTA REKORDKÍSÉRLET KÉSZÜL VÁROSUNK-
BAN, A HÓNAP VÉGÉN PEDIG VISSZATÉRNEK AZ IGAZÁN KÜLÖNLEGES STREET FOODO-
KAT KÍNÁLÓ BÜFÉKOCSIK A JÓKAI LIGETBE. A KÉT ESEMÉNYRŐL RADICS GÁBORT, 
A VÁROSMARKETING KFT. ÜGYVEZETŐJÉT ÉS PROCZELLER TAMÁST, A HELYI TOURIN-
FORM IRODA VEZETŐJÉT KÉRDEZTÜK.

REKORDKÍSÉRLETRE készülünk

Városunk népszerű gasztronómiai sorozatának, a
KomGasztronak második évadában Sági Szilárd
gasztrokibicet komoly kihívás elé állították. Jókai
bablevest kellett főznie, leves nélkül. Ez lett a későbbi
komáromi Jókai palacsinta prototípusa, amit aztán
továbbfejlesztettek így készült el a városunk nevéhez
köthető ínycsiklandó finomság.

-A komáromi Jókai palacsintának két fő célja van. Az
egyik, hogy Komárom felkerüljön a gasztronómia
térképére, megismerjék ezt a finomságot a helyiek, egész
Magyarország, de még akár a környező országok is. A
másik, hogy kifejezze Észak- és Dél-Komárom
összetartozását, hiszen ez a város valóban határtalanul jó –
fogalmazott Proczeller Tamás.

A palacsintát az elmúlt egy év során már több helyi
rendezvényen kóstolhattuk, most pedig egy igazi
rekordkísérlet résztvevője lesz ez a nem mindennapi
finomság. 

-Fél kilométer hosszú, összefüggő palacsintát készítünk a
Szabadság téren helyi és észak-komáromi civilek
bevonásával. Azonban június 7-én nem csupán egy
rekordkísérletre készülünk, hanem egy közös ünneplésre is
a komáromi családokkal – tette hozzá az irodavezető.

DJ-k biztosítják a remek zenét, lesz kézműves foglalkozás,
arcfestés, játszóház, fa játékok, de kitelepül a Street
Generations is az igen népszerű air track szőnyegével.
A szervezők közel 3000 palacsintával készülnek, így
akinek eddig nem volt lehetősége megkóstolni a
komáromi Jókai palacsintát, az június 7-én pótolhatja.

Tavaly nyáron az ország legnagyobb mozgó éttermi
láncolata, a Food Truck Show jött el hozzánk a Jókai
ligetbe. 22 különleges büfékocsi kínálta a street foodokat,
amelyek hatalmas sikert arattak. Ezen felbuzdulva idén is
begördülnek a büfékocsik a ligetbe.
-Mindenképpen szeretnénk bővíteni a kínálatot, és a
terület egészét benépesíteni, sőt a Komáromi Kulturális
Kft-vel közösen szervezett programok során még egy mini
utcazene fesztivállal is megörvendeztetjük a látogatókat. A
jól bevált ételek mellett új ízek is felsorakoznak a palettán,
hiszen a street food nem csupán a hot-dogot, a pizzát vagy
a hamburgert foglalja magába – tudtuk meg Radics
Gábortól, a Komáromi Városmarketing és Turisztikai
Nonproft Kft. ügyvezetőjétől.

A II. Komáromi Food Truck Show és Piknikre június 28-a és
30-a között kerül sor. A három nap alatt ugyan a finom
ételek játsszák majd a főszerepet, de nem hiányozhatnak
a kísérő programok sem.

PROCZELLER TAMÁS, 
A TOURINFORM IRODA VEZETŐJE (FOTÓ: IRANYKOMAROM.HU)
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KÖZÖSEN SZERVEZI MEG A VÁROSI GYERMEKNAPOT 
A KOMÁROMI KULTURÁLIS KFT. ÉS A MONOSTORI ERŐD 
MÁJUS 25-ÉN, SZOMBATON. A MOZGÁSRA ÉPÜLŐ PROGRAMOK 
A CSILLAGERŐD UDVARÁN ZAJLANAK, AHOL A NAP ZÁRÁSA-
KÉNT HALÁSZ JUDIT AD KONCERTET. A RÉSZLETEKET HAJNAL
DÓRA, A KOMÁROMI KULTURÁLIS KFT. VEZETŐJE MONDTA EL.

Magyarországon 1953 óta május utolsó vasárnapján ünnepeljük a
gyermeknapot, a szombati megvalósításra azért esett a Komáromi Kulturális
Kft. és a Monostori Erőd választása, hogy a program szervesen illeszkedjen a
városi rendezvények sorába, és ne ütközzön más programmal.

-A jól bevált séma szerint szervezzük a gyermeknapot, vagyis városi
összefogással, hiszen aktívan bekapcsolódnak a helyi civil szervezetek és
intézmények. A teljesség igénye nélkül jelen lesz a könyvtár, a múzeum, a
Vöröskereszt, a Kemence Egyesület, Buzás Tamásék a nagyon népszerű air
track szőnyeggel, a Tolma-Baranta Egyesület. A hangsúlyt a mozgásra, a
szabadban eltöltött hasznos időre helyeztük, ezért kézműves foglalkozásokat
most nem tartunk, érkeznek viszont nagy méretű szabadtéri játékok.
Bemutatót tartanak a hatósági szervek, így a tűzoltók, a rendőrök és a
mentősök, lesz kincskeresés, fellép a mazsorett csoport, érkeznek hozzánk
mutatványosok, illetve megtekinthetőek a modell repülők és lesz cukorágyú
is. Mindez olyan szórakoztató jellegű programmal egészül ki, mint az
arcfestés vagy a csillámtetoválás készítése – tudtuk meg Hajnal Dórától.

Az idei gyermeknap egyik különlegessége,
hogy azt közösen szervezi a Komáromi
Kulturális Kft. és a Monostori Erőd, a
helyszín pedig a biztonságos Csillagerőd
lesz, melynek teljes külső területe a
gyerekek szórakoztatását szolgálja majd. A
délelőtt a Kemence Egyesület
bábelőadásával indul, a fent leírt
programot pedig Halász Judit Csiribiri
című koncertje zárja.

-A városi gyermeknapot az önkormányzat
támogatja, és kiemelt eseménynek számít
Komárom rendezvényeinek sorában. Az
egész program ingyenes, ugyanakkor a
Csillagerőd udvarának befogadóképessége
korlátozott. Ezért a Halász Judit koncertre
ezer főig tudjuk beengedni az észak- és
dél-komáromi gyermekeket – emelte ki 
a Komáromi Kulturális Kft. vezetője.

A szervezők bíznak a jó időben, hiszen a
programok megvalósítására esőben nem
lesz lehetőség. Azonban ha esik, ha fúj, a
Halász Judit koncert akkor sem marad el,
ugyanis a művésznő dalai esernyő alatt is
ugyanolyan jól szólnak. A rendezvény
külön érdekessége, hogy gondoltak az
apukákra is, akiket apapihenővel várnak,
hogy ez pontosan mit jelent, az legyen
meglepetés. Egy biztos, hogy minden
komáromi családnak érdemes lesz
kilátogatnia május 25-én a Csillagerődbe! 

4                                                                                                                                                                                   4

A GYERE-
KEKÉ
LESZ A 
VÁROS
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Zsédenyiné Horváth Krisztina 2003 óta szolgálja
városunk kulturális életét. 2022. novembere óta a
szőnyi Petőfi Sándor Művelődési Házat vezeti. 

-Tavaszváró bállal indult a Petőfi tavasz, amire
szerettük volna bevonzani a fiatalabb
korosztályt is. Új programként indult el az
Árgyélus meseszínpadunk, ide a helyi
óvodásokat és iskolásokat vártuk. Ez annyira
népszerű volt, hogy már sokan jelentkeztek a
következő előadásra is, amire e hónap közepén
kerül sor. Szintén sikeres volt a borversenyünk,
amelyre ezúttal ingyenesen jelentkezhettek
mintáikkal a borászok, emellett az
önkormányzat támogatásának köszönhetően az
étkezést is biztosítottuk, illetve fellépőt is
hívhattunk. Első alkalommal szerveztük meg a
Nyuladalmi örömfutást a szőnyi horgásztó
körül, ami egy igazi családi program lett, és
szeretnénk belőle hagyományt teremteni. Április
11-én a költészet napjára vártuk a gyerekeket és
felnőtteket.

Anyák napja előtt a gyerekeket kézműves játszóházba vártuk, ahol
ajándékot készíthettek az anyukájuknak, nagymamájuknak,
dédiknek. A Komáromi napok részeként a Zene - barátság népzenei
fesztiválra invitáltuk a komáromiakat, a Madarak és fák napján pedig
egy összművé szeti eseménnyel készülünk ahol a képzőművészet, a
zene, a természet mind- mind szerepet játszik majd. 

-Május 26 -án a Petőfi tavasz zárásaként a művelődési házunkban és
az udvarunkon egy fergeteges gyerkőcnapot szeretnénk megvalósítani,
Toma mókákkal és a vidám kertészlegény próbáival” – mondta el a
részleteket Zsédenyiné Horváth Krisztina, aki elárulta azt is, hogy mi
motiválja őt egy-egy esemény megszervezésekor. 

-Először is hatalmas hajtóerő, hogy nagyon szeretem a hivatásomat,
sokszor eszembe sem jut, hogy dolgozom, csak teszem azokat a
dolgokat, amivel maradandó élményt tudok nyújtani a
komáromiaknak ebben a túlhajszolt világban. Szeretem látni, amikor
jól érzik magukat a programjainkon az emberek, a gyerekek mosolyát,
és azt is, amikor megkérdezik, hogy holnap is jöhetnek-e? Szerintem
ennél nem is kell nagyobb motiváció! – válaszolta a művelődési ház
vezetője. 

Megtudtuk tőle azt is, hogy a Petőfi nyár egy napközis
gyermektáborral indul június 24-én, míg szabadtéri rendezvényeiket
június 22-én este 20 órakor a Szőnyi Randevú elnevezésű zenés esttel
kezdik meg, ahol Miller Zoltán és Vágó Bernadett szórakoztatja a
közönséget. Emellett lesz egy színházi előadásuk júliusban, a nyarat
pedig a Szent István napi műsorral és kemencés kenyérsütéssel zárják.

HUSZONEGY ÉVE TEVÉKENYKEDIK A KÖZMŰ-
VELŐDÉS ÉS A KULTÚRA TERÜLETÉN A SZŐNYI
PETŐFI SÁNDOR MŰVELŐDÉSI HÁZ VEZETŐJE,
ZSÉDENYINÉ HORVÁTH KRISZTINA, AKIVEL 
A PETŐFI TAVASZ PROGRAMSOROZATRÓL
BESZÉLGETTÜNK, ADVA EGY KIS ÍZELÍTŐT 
A NYÁRI ESEMÉNYEKBŐL IS.

PETŐFI NYÁR jön, jön, jön...!
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A Fenyves Szabadegyetem története
2021-ben indult azzal a céllal, hogy
létrejöjjön egy olyan nívós fórum,
ahol Észak- és Dél-Komárom fiataljai
találkozni tudnak. Az első évben még
közösségi finanszírozással valósult
meg a program, aztán egy nemzetközi
konzorciumot létrehozva lehetőség
nyílt uniós források felhasználására.
Ez pedig azt hozta magával, hogy a
szakmai beszélgetések mellett zenei
fesztivállal bővült a szabadegyetem
programja.

-Az elmúlt években kb. 500
résztvevővel zajlott a rendezvény,
azonban most már 1000 fővel
számolunk. A szabadegyetemre olyan
fiatalok érkeznek, akik vagy az
észak- vagy a dél-komáromi hallgatói
szervezetekhez kötődnek.

Az idei program augusztus 31-én
kezdődik. Három sátorban lesznek
különböző tematikájú előadások. 

IDÉN GAZDAGABB PROGRAMKÍNÁLATTAL ÉS A HAZAI ZENEI ÉLET KRÉMJÉVEL VÁRJA 
A FIATALOKAT A FENYVES SZABADEGYETEM. EMELLETT A JELENLEG KIALAKÍTÁS
ALATT ÁLLÓ ÚJ IFJÚSÁGI PONTRÓL ÉS A KOMÁROMI IFJÚSÁGI KEDVEZMÉNYREND-
SZERRŐL IS BESZÉLGETTÜNK TURI ÁDÁMMAL, A KOMÁROMI IFJÚSÁGI TANÁCSADÓ
TESTÜLET ELNÖKÉVEL.

A Kisvárosi Önkéntes Szemétszedők a környezetvédelmet és az újrahasznosítást
járják körbe, a központi sátorban a fiatalok az online térben lesz a téma, míg az
Eszterházy Akadémia klasszikus nemzetpolitikai előadásokkal érkezik. Ami a
zenei kínálatot illeti, arról egyelőre nem szeretnék bővebben beszélni,
fokozatosan hozzuk nyilvánosságra a fellépők névsorát. Annyit azonban
elárulhatok, hogy országosan ismert DJ-k és énekesek érkeznek a Fenyves
Szabadegyetemre.”

Javában zajlik egy másik ifjúsági közösségi tér kialakítása is, méghozzá az
egykori Brigetio Taverna helyén.
-A város számára kiemelt ügy, hogy a fiatalok helyben tudjanak boldogulni,
ehhez a különféle kedvezményrendszerek mellett, óriási jelentősége van a
megtartó közösségnek is. Ezért jutottunk arra a döntésre, hogy a Brigetio
Taverna helyén közösségi teret alakítunk ki, ahol a programok mellett számos
szolgáltatást is igénybe tudnak venni a fiatalok. Jelenleg a felújítási munkálatok
zajlanak.”

 A komáromi kedvezményrendszer kibővítésére is több javaslatot tett a
képviselő-testület felé az Ifjúsági Tanácsadó Testület.
-Javasoltuk, hogy az önkormányzat támogassa a komáromi fiatalok számára a
jogosítvány megszerzését, hiszen ez az első komoly lépés az önállósodás és a
felnőtté válás útján. A Komárom visszavár! programban pedig azt szeretnénk
elérni, hogy a helyi fiatalok a legjobb hazai egyetemeken a legjobb tudást
szerezzék meg, majd térjenek vissza városunkba és itt boldoguljanak! - tette
hozzá Turi Ádám.

KÖZPONTBAN a fiatalok
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TURI ÁDÁM, AZ IFJÚSÁGI TANÁCS ELNÖKE, 
A FENYVES NYÁRI SZABADEGYETEM EGYIK FŐSZERVEZŐJE (FOTÓ: FACEBOOK)
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-Ami pedig Koppánymonostort illet, az utóbbi években
sok fiatal család költözött hozzánk, mostanra már a
Fenyves üdülőövezet is tartós lakhellyé vált. Nagyon
jelentős volt az életünkben a Monostori híd átadása,
hiszen ez új befektetőket vonzott az ipari parkba, ami
feltétele a város fejlődésének és az új munkahelyek
megteremtésének. Az áttörés emlékmű és a
látogatóközpont közé egy emlékpark kialakítását
tervezzük. Nagy népszerűségnek örvend a négy éve
működő a szabadstrandunk is. A jövő évben várható az
Eurovelo 6-os kerékpárút átadása. Nagyon fontos a helyi
kerékpárút felújítása is! Sikerült korszerűsítenünk a 125
éves iskolánk tornatermének tetőszerkezetét és héjazatát.
Most a kerítés és a belső udvar megszépítése a
feladatunk. Sikerült lefedni a művelődési ház szabadtéri
területét is. Befejeződött a rekultivált szeméttelep
zöldítése is. Határon átnyúló pályázatból létesült egy
további másik parkunk is, ahol őshonos növények,
méhlegelők, madáretetők és itatók, valamint közösségi
gyümölcsös található – sorolta a fejlesztéseket az
alpolgármester. Ezzel a sor nem ért véget, hiszen
kicserélték a Szent Pál- szigeten található ivóvízkutak
főnyomovezetékének egy részét. Komoly szakmai munka
folyik a Berecz Dezső Sporttelepen, melyhez
nagymértékben hozzájárult a műfüves pálya kialakítása
és a korszerű közvilágítás kiépítése. A Vezérek parkja
pedig igazi faluközponttá vált.

Az elmúlt tíz évben 11 ezer fát ültettünk, fejlesztéseinkben fontos szerepet kap a megújuló
energia felhasználása. Az utóbbi években Komárom az elektromos autózás egyik
fellegvárává nőtte ki magát. Czita János alpolgármester, a koppánymonostori
városrészben évek óta sokat tesz a zöld szemlélet meghonosításáért. Az alábbiakban a
természetvédelemről és persze szeretett városrészéről kérdeztük.

Néhány éve lezárult a klímavédelmi program is
megyénkben. Fontos, hogy a klímaváltozást mindannyian
komolyan vegyük, hogy minél több hiteles információval
rendelkezzünk a klímaváltozásról, a klímavédelemről,
arról, hogy mi, mit tehetünk környezetünk megóvásáért;
ebben tájékoztató füzetek, klímastratégia kiadványok is
segítenek, melyek a zoldkomarom.hu oldalon érhetők el.

-Tavaly Koppánymonostoron a Szent Pál-szigeten került
átadásra egy új információs zöld táblarendszer, amely
egyrészt jelentette egy nagy projekt végét és egy új
kezdetét is. Egyrészt lezárult az a hároméves
munkafolyamat, amelynek részeként pályázati forrásból
elkészült a Zöld Komárom mobil-applikáció, a
zoldkomarom.hu oldal, valamint városunk turisztikai
felülete, az iranykomarom.hu oldal is zöld aloldallal
bővült. Szintén tavaly vehettük kezünkbe a Zöld
Komárom című első városi zöld szemléletű turisztikai
kiadvány is.  A zöld táblák sorát a következő időszakban
igyekszünk bővíteni Koppánymonostoron, Szőnyben és
Komáromban és is. Az így kialakuló városi zöld
tanösvény-hálózatra további túrákat szervez majd a helyi
Tourinform iroda. Fontos még kiemelnem, hogy nemrég
fejeztük be a Zöld Város projektet is, amelynek keretében
megújult a Jókai liget, a Brigetio Gyógyfürdő bejárata, és
több környező utca is - tudtuk meg Czita János
alpolgármestertől.

A ZÖLD 
VÁROS

CZITA JÁNOS ALPOLGÁRMESTER KEZDEMÉNYEZÉSÉRE ÁPRILIBAN EGYEZTETÉST TARTOTTAK A KOMÁROMI
POLGÁRMESTERI HIVATAL, A KOMÁROMI VÁROSGAZDA NONPROFIT KFT. A CÉL A KASZÁLÁSI IDŐPONTOK ÉS ÉVES

KASZÁLÁSI GYAKORISÁGOK MEGHATÁROZÁSA VOLT (FOTÓ: TÓTH ANIKÓ)22

Szinak Evelyn



Naponta 3-4 órát edz. Eddigi
legkiemelkedőbb éve a 2022-es volt,
hiszen Európa-bajnok lett. Saját
bevallása szerint 2023 kissé
döcögősen indult számára, majd
születtek jó eredményei, hiszen a
nyári egyetemi világjátékokon
csapatban ezüstérmet nyertek, az év
végi országos bajnokságot pedig
megnyerte.
-Az idei év egy EB válogatóval indult,
majd volt egy szlovéniai verseny, ahol
kevés hiányzott a döntőhöz. Az EB
összességében szintén jól ment, ott is a
kevés hiányzott a döntőbe jutáshoz.
Egyiptomban nem voltam formában,
viszont Rióban az 50 méteres selejtező
remekül sikerült, a versenyen
azonban belenyúltam a sütésbe, így a
12. helyen végeztem. A nyarat már
főleg az olimpia határozza meg, így
csak kisebb hazai és külföldi
versenyeim nem lesznek, de
unatkozni nem fogok. A célom az,
hogy minél előbb kvótát szerezzek a
Los Angeles-i olimpiára – mondta el
Gitta, aki hozzátette: addig fog
foglalkozni a sportlövészettel, amíg
értelmét látja és szereti csinálni.

Gitta elárulta, hogy náluk
genetikailag kódolt a sportlövészet,
hiszen már a nagypapája is lőtt, sőt
nemrégiben előkerült egy családi
album, ami édesanyja lövő
karrierjéről árulkodott. -Megtaláltam
egy megőrzött újságcikket is, amiben
azt nyilatkozta, hogy minden lövés
előtt izgul, mert nem akarja elrontani
az addig elért eredményét. Ez
öröklődött, mert én is mindig izgulok
– mesélte mosolyogva sportlövőnk,
aki Horváth Leával közösen ment le
először a lőtérre, és ahogy ő
fogalmazott, ott is ragadt. Az azóta
eltelt években bejárta a nagyvilágot,
hazai és külföldi versenyeken
szerepelt kimagasló eredményekkel.

- Magabiztosságot és kitartást adott,
tudom, hogy bármire képes vagyok,
amit eltervezek. Koncentrációt,
tűrőképességet, türelmet, barátokat,
idehaza és külföldön egyaránt. Világot
látok, hiszen rengeteget utazom, nem
csak Magyarországon, de a világ
minden pontján.  Tíz éves korom óta
minden hétvégén versenyzem valahol
– tudtuk meg sportlövőnktől.

Horváth Zsolt, a KVSE Sportlövész
Szakosztályának vezetője kiemelte:
nagy köszönet jár Komárom
polgármesterének és képviselő-
testületének, hogy a szakosztály
mögött állnak! - Kilenc évvel ezelőtt
polgármester úr azt mondta, hogy
szeretné, ha Komárom kiemelkedő
lenne a sportlövészet területén.
Megkérdeztem tőle, hogy hazai- vagy
világszintre gondolt, és természetesen
azt válaszolta, hogy világszinten! Ezt
sikerült elérnünk, hiszen Bajos Gitta,
Horvát Lea és Pekler Zalán is
történelmet írtak ebben a sportágban.
A szakosztályban végzett
háttérmunka óriási! A komáromi
lőtér hazai viszonylatban a legjobbnak
számít. Minden elismerésem a
sportlövőinké, hiszen versenyről-
versenyre öregbítik Komárom
hírnevét! Azt kívánom nekik, hogy 50
méteren teljesüljön az álmuk és ott
legyenek a Los Angeles-i olimpián,
hiszen mindent megtesznek ezért,
képesek napi szinten 5-6 órát edzeni és
minden mást háttérbe szorítani a
siker érdekében – fogalmazott a
szakosztály vezetője. 

BAJOS GITTA 17 ÉVESEN ROBBANT
BE A FELNŐTTEK KÖZÉ, AMIKOR A
BOLOGNAI EURÓPA-BAJNOK-
SÁGON A PUSKÁSOK 50 MÉTERES
FEKVŐ VERSENYSZÁMÁBAN
BRONZÉRMET SZERZETT. 2022-BEN
EURÓPA BAJNOK LETT, IDÉN
MEGKAPTA AZ ÉV LEGJOBB NŐI
VERSENYZŐJE DÍJAT KOMÁROM-
BAN, MINDEN HÉTVÉGÉN VERSE-
NYEKRE JÁR, A CÉLJA PEDIG AZ,
HOGY MIELŐBB KVÓTÁT SZEREZ-
ZEN A LOS ANGELES-I OLIMPIÁRA.

Történelmet írtak sportlövőink!
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